

Community Foundations of Canada and the RBC Foundation collaborated to deliver a two-year, \$5-million initiative to help shift power to youth from coast to coast to coast. Through the Canadian network of community foundations, the RBC Future Launch Community Challenge (RBC FLCC) provided grants of up to \$15,000 to over 200 youth-led projects in 185 small and medium-sized communities between 2019 to 2020.

Through the Challenge, Community Foundations of Canada and the RBC Foundation set out to learn what youth see as the most important challenges of the future. Nearly 500 youth leaders took action on issues that matter.

Across the country, local community foundations and RBC also partnered to host Vital Conversations — a community conversation used to explore emerging issues, learn about lived experience, and co-create potential solutions. Vital Conversations supported through the RBC FLCC provided a space for the community to come together and listen to youth and learn what issues matter to them.

FORT QU'APPELLE, SASKATCHEWAN — SEPTEMBER 16, 2020

South Saskatchewan Community Foundation

“Our now and next generations are facing a future filled with ongoing disruption on many fronts. Connecting in the Treaty Four Gathering: Vital Community Conversation enabled the chance to listen, to share stories, advice and ideas, and to learn from each other. It was invaluable time spent together, empowering young people to navigate and prepare for the journey ahead.”

GAYNETTE DOWNING, BRANCH MANAGER, RBC ROYAL BANK

Thirty-nine community members came together to talk about emerging issues in their community, key themes, and how they might be able to work together to create positive change.

Through talking and sharing, there were three key themes that youth identified were important to address in their community:

- The importance of listening and empathy
- Youth voices are going unheard
- Feelings of isolation due to COVID-19

After building a shared understanding of what is important for youth in their community, it was time to brainstorm potential solutions. Some ideas for Fort Qu'Appelle included continuing to host regular Treaty Four gatherings with youth, developing mechanisms that ensure youth voices are heard in community consultation, and developing educational activities and programs that serve young people.

Vital Conversations participants shared their thoughts on the experience as a whole.

“The Vital Conversation provided me with an opportunity to observe, listen and learn from the facilitator and the youth. It was a beautiful engagement of meaningful conversation in a safe space where youth shared their challenges but also showed us the way for them to have more influence in the future.”

DONNA ZIEGLER, EXECUTIVE DIRECTOR OF THE SOUTH SASKATCHEWAN COMMUNITY FOUNDATION



Les Fondations communautaires du Canada et la Fondation RBC ont collaboré à la mise en œuvre d'une initiative de 5 millions de dollars sur deux ans pour aider à transférer le pouvoir aux jeunes d'un océan à l'autre. Par l'entremise du réseau canadien de fondations communautaires, le Défi communautaire objectif avenir RBC (DCOA RBC) a accordé des subventions allant jusqu'à 15 000 \$ à plus de 200 projets dirigés par des jeunes dans 185 petites et moyennes collectivités entre 2019 et 2020.

Dans le cadre du Défi, les Fondations communautaires du Canada et la Fondation RBC ont cherché à apprendre ce que les jeunes considèrent comme les défis les plus importants de l'avenir. Près de 500 jeunes leaders ont agi sur des questions qui leur tiennent à cœur.

Partout au pays, les fondations communautaires locales et RBC se sont également associées pour organiser des Échanges vitaux — un échange communautaire utilisé pour explorer les nouveaux enjeux, en apprendre davantage sur l'expérience vécue et co-créditer des solutions potentielles. Les Échanges vitaux appuyés par le DCOA RBC ont offert un espace pour que la communauté se rassemble, écoute les jeunes et découvre les enjeux qui leur tiennent à cœur.

FORT QU'APPELLE (SASKATCHEWAN) — 16 SEPTEMBRE 2020

South Saskatchewan Community Foundation

« Les générations actuelles et futures sont confrontées à un avenir rempli de perturbations continues sur de nombreux fronts. Le rassemblement Treaty 4 Gathering nous a permis d'écouter et de partager des histoires, des conseils et des idées, et d'apprendre les uns des autres. Nous avons passé un merveilleux moment ensemble, et cela a permis aux jeunes de s'orienter et de se préparer au parcours qui les attend. »

**GAYNETTE DOWNING, DIRECTRICE DE SUCCURSALE,
RBC BANQUE ROYALE**

Trente-neuf membres de la communauté se sont rassemblés pour discuter des nouveaux enjeux dans leur communauté, des principaux thèmes, et de façons de travailler ensemble pour créer un changement positif.

Dans le cadre de discussions et de partage, les jeunes ont défini trois principaux thèmes qu'il serait important d'aborder dans leur communauté :

- Importance de l'écoute et de l'empathie
- Voix des jeunes n'est pas entendue
- Sentiment d'isolement dû à la COVID-19

Après avoir édifié une compréhension commune de ce qui compte pour les jeunes dans leur communauté, il était temps de réfléchir collectivement à des solutions potentielles. Parmi les idées proposées pour Fort Qu'Appelle, citons la tenue régulière d'événements Treaty 4 Gathering avec les jeunes, la mise en place de mécanismes permettant aux jeunes de se faire entendre lors des consultations communautaires, et l'élaboration d'activités et de programmes éducatifs destinés aux jeunes.

Les participants qui ont pris part aux échanges vitaux ont partagé leurs points de vue sur l'expérience dans son ensemble.

« Les échanges vitaux m'ont donné l'occasion d'observer, d'écouter et d'apprendre de l'animateur et des jeunes. Il s'agissait d'un bel engagement de conversations importantes dans un espace sûr où les jeunes ont partagé leurs défis, mais nous ont également montré la voie qui leur permettra d'avoir plus d'influence dans l'avenir »

**DONNA ZIEGLER, EXECUTIVE DIRECTOR OF THE SOUTH
SASKATCHEWAN COMMUNITY FOUNDATION**